
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

 

Zápis z jednání 

 

Sídlo: M ariánské nám. 2, 110 01 Praha 1  
Pracoviš t ě: Jungmannov a 29/35, 110 00 Praha 1  
Kont akt ní cent rum: 12 444, Fax: 236 007 086  
E-mail: oz v@p raha.eu  

 
 

Pro Jana Wolfa, radního pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a cestovní ruch 

Přítomni  

 

Členové: Jan Wolf – předseda,  JUDr. Jaroslava Janderová, Ing. Karel Grabein 
Procházka, Daniel Hodek,  , Ing. Otakar John, Sanjiv Suri, PhDr. Pavel 
Maurer, Ing. Martina Jakl, PhD., Štefan Oršoš, JUDr.  Vladimír Dolejš, 
Pavel Dvořák 

Omluveni:          Mgr. František Cipro, Jan Adámek, Ing. Václav Řehoř, PhD 

Tajemnice:         Ing. Iveta Jechová 

Hosté:   MgA. Eliška Kaplický Fuchsová, PhDr. Jana Hudcová (MHMP), Petr 
Slepička (PIS-PCT, Ing. Lenka Žlebková (PCB) 

Věc 
Zápis z 22. řádného jednání Komise Rady hlavního města Prahy pro rozvoj  
cestovního ruchu, konaného dne 21.2.2017 ve 14.00 hod.  v Prostředním 
primátorském salonku 
 

Zpracoval Ing. Iveta Jechová Počet stran 4   
 Datum 21.2.2018 

Komise se sešla v počtu 8 osob a byla usnášení schopná. Během jednání se pak dostavili 
další členové, JUDr. Janderová, Ing. Grabein Procházka a pan Hodek. 
 

Průběh jednání 
 

 
 

1.  Zahájení a úvodní slovo 
Jednání zahájil předseda. Přivítal přítomné členy a hosty a omluvil z jednání ředitele KUC 
MHMP Mgr. Cipra. 
Představil program 22. jednání a vyzval ostatní členy k případnému doplnění programu. PhDr. 
Maurer uvedl, že by z časových důvodů rád stáhl z programu část bodu 7. Různé, a to náměty 
pro další jednání komise.  Ostatní přítomní členové souhlasili. Proběhlo hlasování o programu: 
Pro:  8   Proti :        0   Zdržel se :           0 
Program 22. jednání byl jednomyslně přijat. 
 
 

2. Přehled o hotelových kapacitách v Praze ve srovnání s jinými 
evropskými metropolemi 

Předseda předal slovo Ing. Johnovi, aby seznámil komisi s údaji o hotelových kapacitách – počtu 
lůžek, obsazenosti a průměrných cenách. Uvedl, že obsazenost je na dobré úrovní, za ostatními 
metropolemi však zaostáváme ve výši průměrných cen.  



Na dotaz pana Suriho, co je hlavním sdělením jeho prezentace, odpověděl, že námětem 
k zamyšlení by měla být snaha zbavit Prahu nálepky „levné destinace“ a zvýšení příjmů 
z příjezdového turismu zejména změnou struktury klientely směrem k bonitnější a nikoliv 
dalším nárůstem turistů. S tím souvisí změna struktury a úrovně nabídky města, aby právě 
bonitní klienty přilákala. Vyřešit by se měly také problémy, spojené se  sdíleným ubytováním.  
Pana Dolejše zajímalo, jaký podíl lůžek je zapojen do statistiky. Ing. John odpověděl, že kolem 
40%.  
Ohledně problematiky sdíleného ubytování informoval předseda, že dle sdělení ministryně pro 
místní rozvoj paní Dostálové je k projednání ve vládě připraven materiál, který by měl tuto 
problematiku řešit. Není ale známo, jaké je znění návrhu. Pověřil KUC , aby se pokusil získat tyto 
podklady. 
Ing. Grabein Procházka upozornil, že důležitou součástí kvalitní turistické nabídky jsou velké 
sportovní a jiné eventy, které by se Praha měla snažit přilákat. V podmínkách Prahy je to však 
vzhledem ke komplikovaným politickým diskusím složité. 
Během tohoto bodu jednání se dostavili JUDr. Janderová, Ing. Grabein Procházka a pan Hodek. 

 
3. „Zvýšení využití marketingových prostor v Praze formou 

digitalizace jejich nabídky“ – žádost Výboru ZHMP pro kulturu, 
památkovou péči, výstavnictví, cestovní ruch a zahraniční vztahy o 
stanovisko Komise k žádosti společnosti OK-TOURS a.s. o poskytnutí 
individuální účelové dotace 

PhDr. Hudcová představila výše uvedený projekt, jehož popis obdrželi všichni členové Komise 
předem elektronicky. Členové komise se shodli na tom, že se jedná o čistě komerční projekt a 
podpořit ho formou individuální účelové dotace z prostředků HMP nedoporučili. Předsedkyně 
Výboru ZHMP pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví, cestovní ruch a zahraniční vztahy 
Kaplický Fuchsová oznámila, že Výbor na svém jednání nedoporučil a poděkovala  komisi za 
potvrzení jeho stanoviska z pohledu odborného orgánu. 

 
4. Informace PCB o situaci v oblasti kongresového turismu 

v souvislosti s menším počtem podaných žádostí o grant na rok 
2018 

Slova se ujala Ing. Lenka Žlebková, členka představenstva Prague Convention Bureau (PCB), 
která měla k tématu připravenou prezentaci. Prostřednictvím statistik ICCA představila trendy 
v oblasti kongresového turismu jak v Praze, tak v celé Evropě. Praha zaznamenala v posledních 
3 letech v této oblasti dobré výsledky, rok 2018 je však bohužel méně úspěšný. V následujících 
letech se ale očekává oživení. V r. 2018 došlo k poklesu v celé Evropě. Důvodů, proč bylo pro 
rok 2018 podáno méně žádostí o grant HMP je několik. Narostl počet kongresů s počtem 
delegátů 500 – 700, které na grant nedosáhnou. Dalším důvodem je, že  ne všechny kongresy, 
které splňují podmínky pro udělení grantu, o něj žádají, a to proto, že pořadatelé nemají 
zastoupení se sídlem v ČR. Dala proto na zvážení, zda nesnížit povinnou hranici pro udělení 
grantu ze 700 osob na 500. Zdůraznila, že i malé kongresy mají potenciál přivést ty velké, neboť 
fungují jako kongresy „na zkoušku“. Velké kongresy se potvrzují 3 – 5 let dopředu, jejich nárůst 
se tedy projeví až v budoucnu. Problémem Prahy je, že nedisponuje dostatečně velkou výstavní 



kapacitou. To by se právě v budoucnu mělo změnit, v současné době je v přestavbě Kongresové 
centrum Prah (KCP)  a budují se též nové kongresové a výstavní prostory v areálu O2 Arény. Ke 
KCP bude přistavěna výstavní hala, termín dokončení je plánován na rok 2022. 
Pan Suri doplnil, že v MICE segmentu existují 2 trendy, jednak  přesouvání velkých kongresů nad 
5 000 delegátů mimo Evropu, zejména do Asie, a zmenšování kongresů z hlediska počtu 
delegátů. Přimluvil se za snížení hranice počtu delegátů pro udělení grantu. 
Dr. Hudcová podotkla, že některé podané žádosti mívají i formální nedostatky a musejí být 
z projednávání vyřazeny.  
Další diskuse se týkala výstavby nových kongresových a výstavních ploch v areálech KCP a O2 
Arény. 
Ing. Procházka informoval, že u O2 Arény by měla být vybudována kongresová hala pro cca 
5000 delegátů, existuje však projekt, který v budoucnu počítá až s 12 tisícovou kapacitou. Co se 
týče KCP, myslí si, že lepší variantou, než stavět nové prostory v okolí KCP, by bylo přebudovat 
KCP zevnitř, a to vzhledem k tomu, že v současné době je pouze 30% prostor využitelných. 
Náklady na vnitřní přestavbu by byly 800 mil. Kč. Je rovněž skeptický k termínu dokončení 
výstavby nových výstavních ploch do r. 2022 a k rozsahu jejich využití. Podle jeho názoru budou 
plochy využívány pouze pro kongresy, jiní vystavovatele do této lokality nepůjdou. 
MgA. Kaplický se dotázala, jestli je známo, jak se podporují MICE akce v jiných zemích a zda by 
nebylo možné podpořit i zahraniční subjekty, které nemají sídlo v ČR. 
Dr. Hudcová vysvětlila, že systém podpory MICE akcí je různý a každá destinace si tyto 
informace hlídá. Získat nějaké údaje je téměř nemožné. Někde se podpora realizuje  formou 
daňových úlev, někde se podporují velké kongresy a někde naopak malé. Podpořit pořadatele 
se sídlem mimo území ČR nedovoluje zákon. 
Předseda navrhl představit členům komise na jejím příštím jednání návrh přestavby KCP. Dále 
vyzval členy, aby do příštího jednání zvážili případnou změnu formálních podmínek pro 
poskytování grantů HMP v oblasti kongresového turismu, konkrétně snížení hranice delegátů ze 
700 na 500 osob nebo další možnost, jak více motivovat pořadatele větších konferencí, např.  
diferenciaci výše dotace podle počtu registrovaných delegátů – větší kongresy by mohly 
obdržet vyšší dotaci. 
 

5. Předběžné statistické údaje příjezdového turismu do Prahy                  
za   4. čtvrtletí a rok 2017 

Statistiky příjezdového turismu za rok 2017 představil Petr. Slepička, pověřený ředitel PIS-PCT.  
Do Prahy v loňském roce přijelo 7,6 milionů hostů, ubytovaných v oficiálních ubytovacích 
zařízeních, což je o 7,4% více oproti roku 2016. Zvýšil se počet zahraničních hostů i rezidentů. 
Vzrostl i počet přenocování. Průměrná délka pobytu se nezměnila. Nejvíce hostů přijelo 
z Německa, USA, Velké Británie a Ruska. Nejvíce vzrostl počet hostů z Ruska, Jižní Koreje, ale 
také z Německa. Na závěr svého příspěvku informoval Komisi o tom, že na Letišti Václava Havla  
Praha bylo ve spolupráci letiště a PIS-PCT otevřeno nové a větší turistické infocentrum 
v příletové hale. 
Na závěr tohoto bodu se z jednání omluvil předseda a předal řízení zasedání JUDr. Janderové. 

 



6. Informace o vyhlášení výzvy Ministerstva průmyslu a obchodu ČR 
k programu podpory malých a středních podniků „MARKETING – 
individuální účasti MSP na výstavách a veletrzích“ pro léta 2014 – 2020“ 

Dr. Hudcová informovala o vyhlášení výše uvedené výzvy na stránkách Ministerstva průmyslu a 
obchodu ČR. Sdělila, že informace byla již zaslána PCP a PIS-PCT. Členové komise požádali o 
zaslání odkazu na výzvu na webu ministerstva. 
 

7. Různé 
Informace o jednáních HMP s příslušnými subjekty ohledně sdíleného ubytování 
K bodu proběhla diskuse. 
Členové komise se shodli, že je nezbytné provést legislativní úpravu oblasti sdíleného ubytování 
a srovnat podmínky pro všechny poskytovatele ubytovacích služeb (povinnost platit poplatky a 
daně, povinnost nahlašovat všechny ubytované, splnění hygienických podmínek) vzhledem 
k tomu, že se i v případě sdíleného ubytování jednoznačně  jedná o podnikání. Dále je zapotřebí 
provádět důslednou kontrolu a sankcionovat porušování zákona. 
Členové požádali o aktuální zprávu  živnostenského odboru o  provedených kontrolách a 
případně udělených sankcích. 
Ing. John požádal, aby jeho příspěvek o místních poplatcích byl z časových důvodů odložen na 
příští jednání. 
 

8. Závěr jednání a rekapitulace úkolů 
JUDr. Janderová shrnula závěry jednání a poděkovala členům komise za účast. 

Úkoly:            
 
1) Zaslání odkazu na výzvu MPO ČR k programu podpory malých a středních podniků 

„MARKETING – individuální účasti MSP na výstavách a veletrzích“ 
KUC MHMP        T: neprodleně 

2) Uvážit změnu formálních podmínek pro poskytnutí grantu v oblasti kongresového 
turismu 
Členové Komise        T: 
21.3.2018 

3) Předložit aktuální zprávu odboru živnostenského a občanskosprávního MHMP o 
realizovaných kontrolách poskytovatelů sdíleného ubytování na území HMP 
ZIO MHMP        T: 21.3.2018 

4) Představit návrh přestavby KCP 
KUC MHMP        T: 21.3.2018 

5) Vyžádat od MMR ČR znění návrhu zákona, upravujícího problematiku sdíleného 
ubytování 
KUC MHMP         T: 
21.3.2018 

6) Zjistit, v jakém stadiu se nachází tisk KUC MHMP k otázce sdíleného ubytování na území 
HMP   
JUDr. Janderová jako předsedkyně Výboru kontrolního ZHMP  T: 21.3.2018 
 



 
 
 
Zapsala:   Iveta Jechová 
 
Schválil:    Jan Wolf  




